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ZPRAVODAJSTVÍ 

 

Drápání do kopce 

aneb 

Vzpomínka na lyžák 

Když jsme vyjeli na výlet a autobus zastavil, myslela jsem si, že si nasadíme běžky a vyjedeme. 

Ale místo toho jsme se drápali do kopce s běžkami v rukou jen proto, abychom se podívali na 

Masarykovu chatu. Byla to hrůza, protože chumelilo a hodně foukal vítr. Bylo to jako ve vánici. Když 

jsme došli k chatě, vyfotili jsme se šli jsme zase s běžkami v rukou zpět, kde předtím zaparkoval 

autobus. Docela mě štvalo, že jsme ty běžky táhli s sebou. Konečně jsme si běžky navoskovali a vyjeli 

jsme. 

Byla jsem skoro na konci dlouhé řady, ale protože za 

mnou byla Stella, tak to bylo super. Pořád hustě sněžilo, ale 

nakonec se počasí uklidnilo a jelo se hezky, až na to, že jsme 

jeli do kopce. Párkrát jsem se svalila do sněhu, ale to viděla 

jen Stella. Nebo aspoň doufám, že to viděla jen ona. Přijeli 

jsme k nějaké budově a já jsem si pomyslela, že se konečně 

můžeme najíst. Když jsem se koukla po ostatních, spatřila 

jsem Mikeše, který vypadal, že se nemůže dočkat, až se 

zakousne do kuřecího řízku. Při obědě jsem si povídala s holkami o tom, co se nám přihodilo po cestě. 

Potom jsme si vzali zase běžky a seřadili jsme se. Tentokrát jsem byla za Julčou. Čekala nás 

ještě dlouhá cesta, ale příjemná. Jeli jsme z kopce a k tomu vysvitlo sluníčko. I když to ze začátku byla 

pro mě docela dřina, celodenní výlet jsem si užila a těším se znovu na běžky. 

 

Autor: Vendula Vyhlídová, 7.A 
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Co by, kdyby 

Umíte si představit, co by se stalo, kdybyste se stali ředitelem? Jistě by vás napadlo mnoho 

oborů, kde byste v této vedoucí funkci chtěli provést zásadní změny a ukázat všem, jaké by to 

bylo. Do téhle role se vžili naši třeťáci a s některými z jejich nápadů se mžete seznámit 

Kdybych byl ředitel školy, tak bych chtěl nakoupit pomůcky. Aby se 

dětem lépe učilo. Ale jen tak s citem, aby naše škola nezkrachovala. 

Daniel Rejthar 

 

Kdybych byla ředitelka města, dala bych na vše slevy. Mohlo by se 

stát, že by firmy mohly zavřít. Ale vyplnil by se mi sen. 

Veronika Syrovátková 

 

Kdybych byl ředitelem autobazaru, tak bych snížil ceny na polovinu 

cen aut. Dal bych barevná auta. Aby si každý vybral. Ale kdyby 

autobazar zkrachoval, tak bych byl smutný.  

Matyáš Vintera 

 

Kdybych byla ředitelka školy, tak bych dávala častěji volno. Protože si myslím, že by děti měly 

častěji odpočívat. Protože by děti nebyly tak unavené.  

Adéla Přibylová 

 

Kdybych byl ředitel Českých drah, tak bych chtěl, aby v České 

republice jezdilo alespoň 50 parních vlaků. Obnášelo by to 

hodně peněz a dřinu. A byl bych potěšen. 

Antonín Cohorna 

 

Kdybych byla ředitelkou školy, tak bych povolila po celé škole 

chodit bez roušek. Ale děti a učitelé by se mohli nakazit a celá 

škola by byla zavřená. A to všechno by se stalo jenom kvůli 

covidu 19. Ale pro mě je důležitější, aby se lidem lépe mluvilo a 

dýchalo. 

Klára Matušová 

 

Kdybych byl ředitel Českých drah, tak bych ta vlaky zdokonalil a 

nastavil větší rychlost asi na 750 km/h a z nuly na stovku za 30 

sekund. To by byla panečku ohromně velká jízda.  

Matouš Vrba 

 

Kdybych byl ředitel automobilů, tak bych všechny auta prodával za dva milióny. Možná by 

moje firma zkrachovala. Ale kdyby ne, byl bych velký milionář. Protože by si moje auto 

kupoval každý.  

Daniel Kuba 
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KULTURA/ZÁBAVA 

Policie Hůlka 
Možná si říkáte, co je vůbec Policie Hůlka? To je kriminální série, která se jmenuje podle mafiána 

Hůlky, kterého se snaží už dlouho chytit. Seznamte se s jedním případem.                    

Jednoho dne odpoledne šel Martin, bývalý člen policie Hůlka, který je už v důchodu, na procházku, 
ale zlý gangster Hůlka se svým pomocníkem Františkem byli na pozoru. Hůlka vlítl na Martina, který 
se nemohl nijak bránit. Později šel kolem náhodný civilista a našel mrtvého Martina na zemi. Zavolal 
na policii – policisty Pepu a Tomáše. Ti hned přijeli a hledali Hůlku. Nakonec ho zahlídli a hned šli za 
ním. Chtěli se pomstít za Martina a konečně ho chytit. Když byli u něj, tak vytáhli pistole a začali 
střílet. Po dlouhé přestřelce nakonec Pepa trefil Františka, čímž Hůlku ještě víc rozzuřil. Hůlka na 
policii vůbec nešetřil olovem a Tomáš s Pepou zůstali postřeleni na zemi. Hůlka odtáhl Františka s 
sebou a utekl.                 

Pokračování příště.                                                                                                                 

Autor: Štěpán Beneš         
 

Raffael Santi 

Raffael se narodil 28.března 1483 a zemřel 6.dubna 1520. Byl Italským malířem, sochařem a 

architektem. Byl znám rovněž jako Raffaello da Urbino nebo Rafael Sanzio. Jeho otec byl také malíř a 

jmenoval se Giovanni Santi a jeho matka se jmenovala Magia di Battista Ciarla a zemřela v 1.srpna 

1494 a jeho otec také. Malíř Raffael byl poslán k svému strýcovi z matčiny strany, který byl knězem. 

Jeho díla byla překrásná, ale některé nemají jména. Rafael se naučil malovat v malířské dílně Pietra 

Perugina v Perugii, kam patrně přišel v roce 1495 a kde zůstal čtyři roky. Prvním zdokumentovaným 

Rafaelovým dílem byl oltář pro kostel San Nicola of Tolentino. Na 

podzim roku 1504 se Rafael přestěhoval do Florencie, kde se 

seznámil s dílem Leonarda, kterého velmi obdivoval. S  

Michelangelem  často soupeřili se zakázkami. I když byl Rafael 

mladší než Leonardo i Michelangelo, byl k nim často přirovnáván 

pro svou vrcholně renesanční techniku a nevšední provedení. 

Rafael zemřel na Velký pátek 6. dubna 1520 v Římě, v den svých 

sedmatřicátých narozenin.  Na jeho náhrobku byl Pietrem 

Bembem napsán verš ‚Ille hic est Raffael, timuit quo sospite vinci, 

rerum magna parens et moriente mori‘, který v překladu 

znamená ‚Zde leží Rafael, kterého se za jeho života příroda 

obávala, a po jeho smrti chtěla sama zemřít.‘  

Autor: Patrik Samko 

Zdroj: ARTMUESUM, Wikipedie 

 

 

http://www.artmuseum.cz/umelec.php?art_id=681
http://www.artmuseum.cz/umelec.php?art_id=590
http://www.artmuseum.cz/umelec.php?art_id=681
http://www.artmuseum.cz/umelec.php?art_id=590
http://www.artmuseum.cz/smery_list.php?smer_id=94
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Recenze filmu Králíček Jojo 
Rok výroby: 2019 
Režie: Taika Waititi 
Žánr: Tragikomedie, válečný 
 

Film vypráví o desetiletém chlapci 
Jojovi, který žije v nacistickém 
Německu v období 2. světové války. 
Žije pouze se svou matkou a jeho otec 
je údajně ve válce na frontě. V nedávné 
době mu umřela jeho sestra Inge. Od 
mala je svým okolím ovlivňován k 
myšlení, že nacismus je správná volba. 
Adolf Hitler je jeho vzorem a zároveň imaginárním kamarádem, který mu dává rady. Časem 
ale Jojo zjistí, že všechno není tak, jak ho nacisté učili a projde změnou. 
Film je plný dobrodružství, vtipných i dojemných momentů, ukazuje na spoustu problémů 
této doby. Vypráví o přátelství a vztazích malého kluka, vidíte svět jeho očima a jak to pro 
něho bylo těžké. Autoři chtěli ve vtipném a odlehčeném způsobu poukázat na krize během 2. 
světové války. 
Nám osobně se film velice líbil, líbilo se nám zpracování a podání celého příběhu. Černý 
humor většinou okořenil situaci a smutnějším, vážnějším scénám dodal na dojmu. Hlavní 
postavu Joja si určitě oblíbíte a vžijete se do celého dění. Necelé dvě hodiny utekly rychle a 
film určitě stojí za to. Podání, které celý film má, umožňuje i mladším divákům k lehkému 
porozumění a pochopené celé situace. Doporučujeme ho tedy všem, koho na základě naší 
recenze zaujal a chce si ho pustit. 
Autorky: Šárka Andršová, Nikola Lhotská, 9. A 
 
Dodatek od paní učitelky Nové: Mimochodem, přestože film je zahraniční a např. Jojovu 
matku Rosie zde hraje Scarlett Johansson (Black Widow), natáčel se v České republice – 
především v Žatci a Úštěku, dále v Praze (např. studia Barrandov a Petschkův palác), 
Chcebuzi, Kytíně, Dolních Beřkovicích a v bývalém cukrovaru Lenešice.  

 

Ze světa videoher 

Assassin´s Creed Unity 

Assassin´s Creed Unity je akční středověká videohra 

odehrávající se ve Francii. Ve hře hrajete za mladého muže, 

který se nově přidal k sektě Assassínů. Ve hře se můžete volně 

pohybovat po obrovské mapě, kde můžete navštěvovat různé 

budovy či katedrály, které opravdu existují. Bohužel tento díl 

byl považován za nejhorší díl ze série, protože zde bylo mnoho 

chyb a bugů. Ve hře je i do detailů vytvořená katedrála Notre-

Dame a když katedrála vyhořela, opravovali ji právě podle 

kopie v této hře. 
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PŘÍBĚH 
Arnův otec byl zabit, když Arnovi bylo 10 let, do péče si ho vzal templářský velmistr de la 
Serre, otec Elise, se kterou se Arno zná už od dětství. Později jeho adoptivní otec byl také 
zabit a Arno je z vraždy obviněn. Arna zavřou do Bastily (věznice). Tam se seznámí 
s assassínem Bellecem. Společně z vězeni utečou a Arno se přidá k sektě Assassínů a začíná 
zabíjet templáře, kteří zabili pana de la Serre. Společně s Elise se dostanou až ke Germainovi, 
ten používá bájný artefakt, meč první civilizace, Arno a Elise bojují a Elise se podaří meč 
zničit, ale byla při výbuchu zabita. Arno přistoupil ke zraněnému Germainovi a bodne mu 
skrytou čepel do krku a opouští Paříž, aby se vyrovnal s tak velkou ztrátou. 
V tomto popisu jsem vynechal spoustu věcí, aby tento článek nebyl tak dlouhý, ve hře je 

spoustu úžasných misí, kde skáčete po střechách, snažíte se, aby si vás nikdo nevšiml a 

spoustu dalšího. Podle mě tato hra není tak hrozná, jak o ní všichni mluví a myslím si, že mi 

dá spoustu hráčů za pravdu. 

Autor: Marek Slavík 

Roblox 
 
Roblox je počítačová platforma. Je 
velmi oblíbená, a proto tu mám o ní 
malý kvíz. Vyzkoušejte si, co o ní 
všechno víte. Milovníkům 
počítačových her ji asi nemusím 
představovat, tak si zkuste odpovědět 
na následující otázky. Správné 
odpovědi najdeš na poslední stránce 
časopisu.  

 
1. V jakém roce byl vytvořen Roblox?  

a) 2010   

b) 2006 

2. Kdo je zakladatelem? 

a) Erik Cassel     

b) AS Douglas 

3. Kolik je tam odhadem postav?  

a) 10 milionů postav   

b) 900 milionů postav 

4. Kolik tam je hráčů?   

a) 800 milionů hráčů  

b)  10 milionů hráčů       Připravil: Filip Týfa  
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DOMÁCÍ MAZLÍČCI 

Pomeranian 
Pomeranian je společenské trpasličí plemeno psa. Vyvíjel se 
v Pomořansku, oblasti dnešního pomezí Německa a Polska, 
dále pak v USA a v Anglii. Pro svůj vzhled plyšového medvídka 
je oblíben po celém světě. Já mám pomeraniana, jmenuje Leo 
neboli Leonard, je kamarádský, hravý, žárlivý, řadí se mezi 
trpasličí plemena a jeho výška je cca do 22 cm, váha většinou 
okolo 1,8 - 3,5 kg. Srst se skládá z podsady a krycí části. I přesto 
jak je pomeranian chlupatý, tak nelíná. Má kulatou hlavu, 
kulaté malé uši, posazené dále od sebe, krátký čenich 
s výrazným stopem. Pomeranian může mít barvu od bílé, 
oranžové, přes krémovou, hnědou až po černou. Plemeno 
pomeranian bývá často zaměnováno s plemenem německého 
špice. Mám hodně ráda mého pejska Lea. Je moc roztomilý. 
 

Džilavjanová Kristýna 
Zdroj: wikipedie 
 

Zlatý retrívr 
Zlatý retrívr je hodné, přátelské, chytré a společenské plemeno. Já to vím, protože jsme zlaťáka, jak 

se jim někdy říká, měli doma. Náš byl roztomilý, chytrý a 
hodný, i když nám někdy utekl. Byl vtipný a měl všechny 
rád i cizí lidi. Když byl menší, tak to bylo takové tele. Psi 
dokážou lidi rozesmát, ale je potřeba se jim věnovat 
jinak z nich budou zlobiví a nepříjemní. Zlatý retrívr je 
v knížce psí poslání a ve filmech. Zlatý retrívr se hodí ke 
kanisterapii jako slepecký pes a i do rodin.  
 

Havelková Monika   
 

Airsoft 

Airsoft je v dnešní době populární druh sportu, při 

kterém si hráči s projektilovými zbraněmi hrají na 

vojáčky. Nejčastěji se provozuje na organizovaných 

arénách a hřištích. Mnoho lidí si myslí, že airsoft 

obnáší pouze pobíhání z místa na místo a střelbu, ale 

to není ani zdaleka pravda. Při tomto sportu se 

můžete naučit jak sebeobraně, tak základní 

zdravovědě a týmové spolupráci. Pořádají se také akce 

zvané MILSIM, při které obrovské množství hráčů 

snaží simulovat válečné konflikty.  Airsoft původně 

vznikl v Japonsku a k nám se dostal v roce 1989. Jednou z firem, která zaznamenala největší průlom 

v airsoftu, byla Tokyo Mariu, která jako první na trh přivedla zbraně typu AEG (automatic eletric gun). 

AEG patří mezi nejpoužívanější airsoftové zbraně. Kromě elektrických zbraní se také používají zbraně 

manuální, plynové a na stlačený vzduch. Já osobně hrávám airsoft poměrně často a baví mě to. 

Autor: Štěpán Vondráček 
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Ohlédnutí za letošní Rallye Dakar 

Jedná se o off-road rallye motorových vozidel, která se pořádá od roku 1979 a letos byla součástí 

 World Rally-Raid Championship a jela se od 1. ledna do 14. ledna. Letošní ročník se již po třetí jel 

v Saudské Arábii. Letos byla na Dakaru vůbec poprvé nová kategorie T1-E, tato kategorie byla 

vytvořena pro prototypy vozidel využívajících elektromotory nebo jakoukoli technologii zaměřenou 

na snižování uhlíkových emisí, jako jsou biopaliva a vodík.  Letošní ročník se skládal z 12 etap a více 

než 8300 km. Na startu Dakaru bylo tentokrát 430 strojů z čehož bylo 45 českých a většina z nich jela 

v kategorii Classic. Nejlépe z Čechů si vedl Aleš Loprais, který byl na čtvrtém místě, je to syn známého 

závodníka Karla Lopraise, který nedávno zemřel ve věku 72 let. Karel Loprais vyhrál nejvíce Dakarů ze 

všech Čechů (6x první místo, 4x druhé místo a jednou třetí místo). Bohužel mu nebylo přáno a po 

desáté etapě musel odstoupit kvůli 

technickým potížím. Martinu Prokopovi 

se desátá etapa taktéž nepovedla, kvůli 

potížím s převodovkou a do cíle etapy 

dorazil s obrovskou ztrátou. Naopak se 

letošní Dakar velmi povedl Zdeňkovi 

Tůmovi, který mezi čtyřkolkami dojel na 

čtvrtém místě a také Martinu Macíkovi 

který dojel sedmý. Mezi kamiony byla 

opět převaha kamionů Kamaz, které byly 

na prvních třech místech. 

Iveco Martina Macíka        Autor: Michal Novák 

 

Toyota Supra GR 

Toyota Supra GR je ikonické auto, které se vyrábí 

v Japonsku. Je pátou generací tohoto legendárního 

kupé. Jde o společný výtvor BMW a Toyoty. Toto auto 

se objevuje v nové hře Forza Horizon 5 a tak nás 

napadlo vás s ním seznámit. 

 

 

Autor: Michal Novák, 

Štěpán Charousek 

 

 

 

Motor: 3 l, 340 koní 

Převodovka: 8 stupňová automatická 

Počet válců: 6 válců 

Maximální rychlost: 250 km/h 

Spotřeba: 8,1L /100km 

Zrychlení z 0 - 100km/ h 4,3 s 

Hmotnost: 1470 kg 

Cena: Od 1 250 000Kč 

https://en.wikipedia.org/wiki/World_Rally-Raid_Championship
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Vtipy 

Ahoj, tak i v tomto čísle jsme si pro vás připravili vtipy. 

• 404 př. n. l. – Peloponéská válka trvala už dvacátý sedmý rok, 

protože ani jedna ze stran nedokázala najít písaře schopného 

do mírové smlouvy správně napsat PELOPONÉSKÝ. 

• Taxikář: „Bude to 250 korun, pane.“ 

Já: „Ouha, mám jen 235, nemohl byste trochu zacouvat?“ 

• Rád bych zakoupil nový bumerang. A taky bych potřeboval poradit, jak vyhodit ten starý. 

• Jak rozlišíme větu hlavní od věty vedlejší? 

Co řekne maminka, tak to je věta hlavní. Co řekne tatínek, to je věta vedlejší. 

• Sněhulák: „Divné, všude cítím mrkev!“ 

A ještě vzpomínka na zimní olympiádu. 

• Nejmenší výpravu na olympiádě měla Česká republika. Je tvořena Ester Ledeckou a nosičem 
výbavy pro všechny sporty, kterých se postupně zúčastnila. 

• OH 2026: Ester Ledecká přiznala, že bedlivě sleduje české hokejisty. Že by přidala další zlato? 

•  

 
 
 
Připravili: Michal Novák a 
Štěpán Charousek 

 
 
 
 
 
Odpovědi – Roblox: 
1.správná odpověď b), 2. správná odpověď a),3. správná odpověď b), 4. správná odpověď a)    
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